
Skolebestyrelsesmøde – Virum Skole 
Referat fra ordinært skolebestyrelsesmøde 

16. august 2022 kl. 17.30 

Deltagere: Lars Salling, Pia Elkjær Bay, Dorien van Veelen, Tina Nyyssönen, Jesper Nygaard, Bo Torp Henriksen, 

Kristian Brunnenberger Andersen, Kaja Gillesberg Lassen, Anne Steiner Jensen, Gitte Rasmussen, Jonas Fisker, to 

elevrepræsentanter: Julie og Christopher 

Afbud: Lene Rasmussen, Gitte Olsen  

Dagsorden: 

1 Formalia               

1.1 Godkendelse af dagsorden  
Dagsorden er godkendt   

 
1.2 Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmøde  

Referatet er godkendt 

2 Drøftelse/behandling af emner 

 

2.1 Velkommen til arbejdet i skolebestyrelsen og en særlig 

velkomst til skolebestyrelsens nye medlemmer 

 

• Skolebestyrelsens kompetencer 

Bogen Håndbog for skolebestyrelser blev præsenteret, og de 

nye medlemmer af skolebestyrelsen får adgang til E-

bogsudgaven af den.  

Der er også mulighed for at få god information om rammer for 

skolebestyrelsers arbejde på Skole & Forældres hjemmeside. 

 

Derudover gennemgås skolebestyrelsens kompetencer på et 

fælles kommunalt møde 17. august. 

   

Skolebestyrelsen fastsætter principper, fører tilsyn og afgiver 

høringssvar. 

 

Ledelsen genudsender skolens fungerende principper til 

bestyrelsesmedlemmerne. De bliver på et senere tidspunkt 

revideret.  

 



Skolen har en forventningsfolder, som er lavet for en del år 

siden, men som fortsat, efter ledelsens vurdering, fungerer 

godt.  

 

• Skolerådets arbejde og kompetencer 

Skolerådet er en sammenslutning af skolebestyrelser i 

Lyngby-Taarbæk kommune.  

Skolerådet mødes ca. 4 gange om året, og derudover er der 

en række arbejdsgrupper.  

Der er en oplevelse af, at lokalpolitikere og forvaltning lytter 

til skolerådet. 

Der bliver ofte afgivet fælles høringssvar, hvor der er god 

respons.  

Der er også en oplevelse af et godt samarbejde med 

dagtilbudsområdet.  

 

• Referater af skolebestyrelsesmøder. Skal 

gennemlæsningsmodellen fortsætte? 

 

Vi fortsætter modellen med, at et enkelt 

skolebestyrelsesmedlem læser referatet igennem, inden det 

sendes ud.  

 

2.2 Status på den nye daginstitution. Hvad er status? Hvilken 

strategi skal skolebestyrelsen lægge for arbejdet?  

 

Der var før sommerferien to møder med udvalgte medlemmer af 

kommunalbestyrelsen, forvaltning og skolebestyrelsen – herunder 

borgmesteren og udvalgsformænd.  

 

Formanden for skolebestyrelsen orienterede om 

daginstitutionssagens udvikling indtil nu.  

Kommunen har et ønske om, at der skal opføres fire nye 

daginstitutioner i kommunen. Den ene påtænkes at ligge på dele af 

Virum Skoles arealer.  

Status på sagen:  

• Processen er fortsat i gang ift. at afsøge muligheder for en ny 

daginstitution på dele af Virum Skoles arealer.  

• Skolebestyrelsen skal høres, når der ligger et forslag til en ny 

lokalplan.  



• Det er allerede nu besluttet, at der kommer en midlertidig 

daginstitution på Virum Skoles arealer.  

• Der er besluttet, at motorikhusets arealer skal anvendes til en 

ny institution. Derigennem blev skolebestyrelsen opmærksom 

på, da kommunen besluttede, at dele af Virum Skoles arealer 

også kan bruges til daginstitution.  

Skolebestyrelsen er fortsat meget optaget af at finde en løsning på 

en daginstitution, som fungerer for Virum Skoles elever.  

Skolebestyrelsen følger op på borgermødet d. 13. september, som 

en række forældre har sat i værk, og følger ligeledes den 

kommunale proces.  

Bestyrelsen ser på de berørte arealer ved det kommende møde.   

2.3 Ønsker til emner som skolebestyrelsen skal arbejde med i de 

kommende år? Udover de høringssvar, som kommunen beder om. 

 

Der er et ønske om, at der kommer 

 

• en revision af Kontaktforældrefolderen. 

 

• præsentation af nye medarbejdere.  

 

• en revision af hvordan der er blevet arbejdet med trivslen på 

Virum Skole? Eventuelt udarbejdelse af et trivselskatalog.  

 

• en rundvisning og introduktion til skolen.  

 

• fokus på renovering af Virum Skole. F.eks. gennem rejse 

penge gennem fondsansøgninger.  

 

• et fast punkt på skolebestyrelsens dagsorden: Henvendelser 

fra forældrene.  

 

• en diskussion af længden af spisepauser og spiseforhold på 

Virum Skole.  

 

• et arbejde med trafikforhold omkring Virum Skole.  

 

• en evaluering af Kolle i de nye bygninger.  

 

 



 

2.4 Skolebestyrelsens mødeplan 

Mødeplanen blev vedtaget.  

3 Driftsforhold 

 

3.1 Meddelelser 

Input fra forældre:  
Et sæt forældrene spørger skolebestyrelsen om tre forhold. 

Formanden kvitterer for henvendelsen. Punkterne tages på 
dagsorden i løbet af skolebestyrelsens valgperiode.  

 
Virum Skole er kommet godt i gang med skoleåret. 

 
Der var tilfredshed blandt personalet med første skoledag og 0. 

klasse startede denne dag.  
 

Alle lærere har været på førstehjælpskursus.  
 

Alle lærerstillinger er besat med uddannet personale.   
 

Virum Skole har 1069 elever.  

 
Ledelsen har lagt et brev ud til forældrene, at der er ønske om, at 

forældrene passer børnene d. 30/9 fra kl. 11.30.  
 

3.2 Nyt fra elevrådet   
Julie og Christopher er valgt som formand og næstformand for 

elevrådet.  
 

Elevrådet går i gang med at planlægge arbejdet i elevrådet.  
 

3.3 Eventuelt                
Der var spørgsmål til Virum Skoles 100-års jubilæum. Det blev 

skrinlagt pga. Covid-19.  
 

3.4 Lukket dagsorden 


